
Cupa „Wind Extreme” la arte
marţiale
26 februarie 2016 11:21
Duminică 28.02.2016 la Sala de Jocuri Sportive din Complexul
Sportiv „Tomis” din Constanţa, se va desfăşura ediţia anului
2016 a Cupei „Wind Extreme” la arte marţiale.

În cadrul cupei se vor desfăşura următoarele probe:

-La  Karate  „Kyoukushinkai”,  proba  de  „Kumite”  (luptă  de
contact knock-down).

-La  Kung-Fu,  probele  de  „Tuishou”  (mâini  lipicioase)  şi
„Light-Fighting Sanda” (luptă sportivă cu contact uşor).

-La Kick-Boxing K-1 (luptă full-contact).

Probele se vor desfăşura la individual, feminin şi masculin.
Categoriile de vîrstă încep de la 6-7 ani, 8-9 ani, 10-11 ani,
12-13 ani, 14-15 ani cadeţi, 16-17 ani juniori şi +18 ani
seniori.

La Cupă vor participa sportivi din următoarele cluburi:

-CSU „Neptun” Constanţa.

-CS „Marea Neagră” Constanţa.

-CS „Sakura” Constanţa.

-CS „Keru Kento” Constanţa.

-CS „Bixon Fight Club” Constanţa.

-CS „Noua Generaţie” Mangalia.

-CS „Shaolin Callatis” Mangalia.

-CS Năvdari.
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-CS „Martial Academy” Năvodari.

-CS „Wind Extreme” Constanţa, clubul organizator.

Programul Cupei este următorul:

-10.00-10.15:             -Deschiderea oficială.

-10.15-13.00:             -Meciuri la Kumite, copii şi cadeţi.

-Meciuri la „Tuishou”, copii, cadeţi, juniori, seniori.

-Meciuri la „Light-Fighting Sanda”.

-14.00-14.30:             -Pauza de masa.

-14.30-17.00:             -Meciuri la „Kick-Boxing K-1”,
seniori, juniori, copii, cadeţi, copii.

-17.00-17.30:             -Festivitatea de premiere.

-17.30:                        -Închiderea concursului.

<Cupa este organizată cu scopul promovării tinerilor talente
ale judeţului Constanţa, sportivi începători şi amatori, ca un
test în vederea participării la campionatele naţionale care
vor fi organizate în lunile martie şi aprilie, pentru fiecare
stil în parte.

Meciurile se vor desfăşura pe două tatami, în paralel, la
probe diferite, astfel ne-am propus să prezentăm publicului
stiluri diferite de arte marţiale.

Vă aşteptam la concurs!>



Misiunile protecţiei civile
26 februarie 2016 11:21
Apărută  ca  o  necesitate  în  asigurarea  protecţiei  forţelor
combatante, îndeosebi după prima conflagraţie mondială, când
au fost folosite pentru prima dată gazele toxice de luptă,
Protecţia  Civilă  (numită  şi  Arma  Vieţii,  având  ca  deviză
motto-ul „Cu viaţa mea apăr viaţa” din România, şi-a extins
domeniul de activitate, mai ales după cel de-al doilea război
mondial, când, modernizarea armelor a cuprins în sfera lor de
activitate atât muniţia nucleară cât şi cea biologică, cu
efecte distructive nu numai asupra militarilor, dar şi asupra
populaţiei.  De-a  lungul  timpului,  pe  fondul  creşterii
riscurilor  nonmilitare,  accelerării  tendinţelor  de
globalizare,  al  schimbărilor  climatice  radicale,  al
diversificării  activităţilor  economice  şi  producerii  de
dezastre, Protecţia Civilă a devenit un instrument umanitar
folosit  de  către  stat  în  momentul  când  acesta  trebuia  să
răspundă  unei  situaţii  de  urgenţă,  fie  ea  naturală,
tehnologică  sau  conflictuală.

Potrivit  prevederilor  Legii  nr.  481/2004,  atribuţiile
Protecţiei  Civile  sunt  următoarele:

identificarea  şi  gestionarea  tipurilor  de  riscuri
generatoare de dezastre naturale şi tehnologice de pe
teritoriul României;
culegerea,  prelucrarea,  stocarea,  studierea  şi
analizarea  datelor  şi  informaţiilor  referitoare  la
protecţia civilă;
informarea  şi  pregătirea  preventivă  a  populaţiei  cu
privire la pericolele la care este expusă, măsurile de
autoprotecţie  ce  trebuie  îndeplinite,  mijloacele  de
protecţie puse la dispoziţie, obligaţiile ce îi revin şi
modul de acţiune pe timpul situaţiei de urgenţă;
organizarea şi asigurarea stării de operativitate şi a
capacităţii de intervenţie optime a serviciilor pentru
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situaţii  de  urgenţă  şi  a  celorlalte  organisme
specializate  cu  atribuţii  în  domeniu;
înştiinţarea  autorităţilor  publice  şi  alarmarea
populaţiei în situaţii de protecţie civilă;
protecţia populaţiei, a bunurilor materiale, a valorilor
culturale şi arhivistice, precum şi a mediului împotriva
efectelor dezastrelor şi ale conflictelor armate;
asigurarea condiţiilor de supravieţuire a populaţiei în
situaţii de protecţie civilă;
organizarea şi executarea intervenţiei operative pentru
reducerea pierderilor de vieţi omeneşti, limitarea şi
înlăturarea  efectelor  calamităţilor  naturale  şi  a
celorlalte situaţii de protecţie civilă;
asanarea şi neutralizarea teritoriului de muniţia rămasă
neexplodată din timpul conflictelor militare;
participarea la misiuni internaţionale specifice;
constituirea  rezervelor  de  resurse  financiare  şi
tehnico-materiale specifice.

 

Candidatul  PRM  la  Primăria
Mangalia,  alesul  Ion  Mincă
și-a  inaugurat  primul  sediu
de campanie
26 februarie 2016 11:21
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tiv,  sprijinit  de  o  filială  reorganizată  și  reanimată,
candidatul  PRM  Mangalia  la  funcția  de  primar,  consilierul
local Ion Mincă și-a deschis primul sediu de campanie, situat
pe strada Rozelor. Ulterior, alesul va inaugura cel puțin încă
un sediu, într-o zonă centrală a municipiului pentru o cât mai
bună derulare a pregătirii alegerilor din 5 iunie ac.

La  eveniment,  au  participat  deputata  UNPR,  Liliana  Mincă,
soția  candidatului,  dar  și  Radu  Comănici,  președintele
Organizației Județene a PRM Constanța.

Martoră la eveniment a fost și o fotografie a liderului PRM,
Corneliu Vadim Tudor, trecut în neființă anul trecut, în semn
de respect, dar și datorită legăturii strânse pe care a avut-o
cu membrii din Mangalia, pe care i-a vizitat de foarte multe
ori.

Consilierul local Ion Mincă a anunțat că va candida pentru a
treia oară la funcția de primar pe facebook, în urmă cu o
lună, deoarece s-a declarat nemulțumit de felul în care se
desfășoară  lucrurile  în  oraș.  ”Cu  excepția  unei  scurte
perioade  de  timp,  când  am  întrerupt  legătura  din  motive
obiective, mă simt foarte atașat de PRM, partid pe listele
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căruia am și fost ales consilier local în 2012. Am mai avut
două  mandate  de  consilier,  unul  tot  din  partea  PRM,  iar
celălalt  din  partea  PC.  Locuiesc  de  peste  40  de  ani  în
Mangalia și nu intenționez să mă mut vreodată de aici. Până la
această  vârstă  pe  care  o  am,  consider  că  am  acumulat
suficientă experiență și ca om și ca politician. Nu am făcut,
niciodată, nimic de care să-mi fie frică sau rușine. Candidez
pentru ultima dată la această funcție și regret că până acum
oamenii nu m-au ales, astfel că nu am putut demonstra câte
lucruri  bune  puteam  face,  deja,  pentru  acest  oraș.  Sunt
singurul  candidat  sau  consilier  local  care  nu  a  primit,
niciodată, niciun teren, favoare sau contract cu Primăria. Nu
am făcut decât bine oamenilor care mi-au solicitat ajutorul și
tocmai de aceea doresc să las ceva în urma mea, iar despre
mine să se vorbească, după ce nu voi mai fi, numai de bine.
Decizia de a candida este legată și de faptul că până acum,
cei care au candidat și câștigat, s-au transformat ulterior,
nu au mai vrut să facă lucruri bune, cu toate că nu duceau
lipsă de competență”, a declarat candidatul PRM la Primăria
Mangalia.

Ion Mincă a mai precizat că va avea o campanie liniștită, fără
jigniri ori atacuri la persoană.

 

Deputata Liliana Mincă ar fi tentată să ajungă, la toamnă,
parlamentar de Constanța

Mult mai hotărâtă, soția candidatului PRM, parlamentarul UNPR,
Liliana Mincă a ținut un discurs ferm, optimist care l-a făcut
pe  protagonistul  întâlnirii  să  admită  că  ”i-a  fost  luat
caimacul”. ”În urma unui sondaj făcut în oraș, ești pe primul
loc, ai un procent de 30%, în condițiile în care nici nu erai
bine organizat, așa cum ești acum. Din păcate, partidele mici,
PMP,  ALDE,  UNPR  nu  fac  decât  să  asiste,  să  se  teamă  de
formațiunile politice mari, lucru total greșit. Partidele mici
trebuie să construiască, să adune cât mai mulți oameni în



jurul lor, să creadă în ei, să fie hotărâte să plece la luptă
și, astfel, vor fi câștigătoare. Tu, trebuie să ai alături o
echipă de tineri, multe femei pe lista pentru Consiliul Local,
dar și oameni care nu sunt compromiși și care nu au depins,
vreodată, de Primărie. Eu te voi sprijini moral, dar și în
Parlament și, cine știe, poate, la toamnă, voi candida la
funcția de deputat într-un colegiu din județul Constanța”, a
spus deputata Liliana Mincă.

Cu  sfaturi  pentru  perioada  următoare  a  venit  și  liderul
județean  PRM,  Radu  Comănici.  ”Trebuie  să  îți  structurezi
campania  atât  pe  dialogul  direct  cu  oamenii,  cât  și  prin
intermediul rețelei de socializare facebook, unde te bucuri de
un mare succes, cu toate că ai cont de numai trei luni. De
asemenea, poți învăța din mers de la ceilalți candidați, poți
evita greșelile lor”, a declarat Radu Comănici.

Mai trebuie spus faptul că, în prezent, filiala PRM are câteva
sute  de  membri  de  toate  vârstele  și  categoriile  socio-
profesionale,  înscriși  recent,  iar  șeful  de  campanie  al
candidatului  Ion  Mincă  este  prietenul  său,  fost  ales,  la
rândul său, Constantin Filimon.

 

 

Anunţ RAJA
26 februarie 2016 11:21
Pentru remedierea unei avarii survenite în această dimineaţă
la conducta principală de alimentare cu apă din zona Piaţa
Chiliei, din municipiul Constanţa, SC RAJA SA este nevoită să
întrerupă furnizarea apei potabile astăzi, 25 februarie 2016,
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în intervalul orar 08,30-13,00. Sunt afectaţi consumatorii din
Piaţa Chiliei, perimetrul delimitat de Bulevardul Mamaia –
str. Soveja – str. Chiliei – str. Panait Cerna – str. Ion
Andreescu – str. Petru Vulcan – Bulevardul Mamaia.

Ne cerem scuze faţă de  abonaţii afectaţi de această avarie şi
îi asigurăm că echipele noastre de intervenţie vor face tot
posibilul  pentru  finalizarea  lucrărilor  de  reparaţii  şi
reluarea furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Se  distribuie  pachetele
sociale pentru luna februarie
26 februarie 2016 11:21
Reprezentanţii Serviciului Public de Asistenţă Socială anunţă
distribuirea pachetelor alimentare, în perioada 29 februarie –
02 martie, în intervalul orar 09.00 – 16.00. Beneficiarii
ajutorului  de  urgenţă,  conform  unor  proiecte  ale
municipalităţii sunt pensionarii cu venituri mai mici de 829
lei/lună,  persoane  de  peste  60  de  ani  care  nu  realizează
venituri, dar şi persoanele cu dizabilităţi din localitate.
Aceştia vor ridica pachetul cu alimente de la centrele de
distribuţie de care aparţin, după cum urmează:

– Sala de Sport a Şcolii Generale nr.1, situată pe Str. Matei
Basarab – (pensionari, persoane fără venit peste 60 de ani,
persoane cu dizabilităţi) ;

– Cantina Grupului Şcolar Industrial Ion Bănescu din Str.
Negru-Vodă – (pensionari, persoane fără venit peste 60 de ani,
persoane cu dizabilităţi) ;

– Sala de Sport a Liceului “Callatis”, situat pe Str. Rozelor
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– (pensionari, persoane fără venit peste 60 de ani, persoane
cu dizabilităţi) ;

–  Căminul  C10  Neptun,  din  Str.  Aleea  Steagurilor,  pentru
aceeaşi categorie de persoane.

Pachetele  alimentare  aferente  lunii  februarie  conțin
următoarele  produse:

-Făină – 1 kg

-Malai – 1 kg

-Orez – 1 kg

– Zahăr – 1 kg

– Ulei – 1 kg

– Pui – 1 bucată.

Prefectul  a  atacat,  în
instanţă,  decizia  de
suspendare  a  lui  Cătălin
Cornaci,  directorul  ADPP
Mangalia
26 februarie 2016 11:21
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Prefectul  judeţului,  Constantin
Ion,  a  atacat,  marţi,  la
Tribunalul Constanţa, la Secţia
de  Contencios  Administrativ  şi
Fiscal,  decizia  nr.  20  din  20
ianuarie  a.c.,  a  primarului
Cristian  Radu,  prin  care
directorul  ADPP  Mangalia,
Cătălin  Cornaci,  era  suspendat
din funcţie. Dosarul prefectului
poartă numărul 1223/118/2016.

În paralel cu dosarul înregistrat, marţi, de către Prefectul
Constantin Ion, există un al doilea proces, tot la Tribunalul
Constanţa,  prin  care  Cătălin  Cornaci  a  atacat,  săptămâna
trecută,  aceeaşi  decizie  a  primarului  Cristian  Radu,  cu
numărul 1117/118/2016.

Reamintim  cititorilor  că  suspendarea  Contractului  de
Management  înregistrat  sub  nr.  55.797.  din  16.04.2009  al
directorului general al ADPP Mangalia, Cătălin Cornaci a avut
loc,  pe  mail,  aşa  cum  ne-a  declarat  acesta  la  vremea
respectivă.  Potrivit  deciziei  primarului  Radu,  suportul
hotărârii de suspendare îl constituie mai multe adrese, note
interne, dispoziţii, dar şi o motivare dată de Nota Internă
nr. 2212 din 18.01.2016, întocmită de către Margareata Toader,
în calitate de Şef Birou Resurse Umane-Salarizare, din care
rezultă că la dosarul de personal al lui Cătălin Cornaci nu se
regăseşte  Dispoziţia  privind  constituirea  comisiei  pentru
verificarea candidaţilor înscrişi la concursul organizat în
data  de  14.04.2009  pentru  ocuparea  postului  de  Director
General  al  Serviciului  Administrarea  Domeniului  Public  şi
Privat şi nici Proiectul de Management.
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Lucian  Nichita  și  Dumitru
Filip,  propuși  de  PNL  să-i
înlocuiască  în  Consiliu  pe
răzvrătiții  Leo  Tănase  și
Cristian Drăgan
26 februarie 2016 11:21
Ieri, după-amiază, în cadrul ședinței Biroului Permanent Local
al  PNL  Mangalia,  președintele  formațiunii,  edilul  Cristian
Radu  a  nominalizat  înlocuitorii  aleșilor  Leo  Tănase  și
Cristian Drăgan care și-au exprimat intenția de a renunța la
statutul de membri. Este vorba despre Dumitru Filip, recent
pensionat, după ce în ultimii ani a ocupat funcția de Director
al Direcției de Turism din cadrul Primăriei Mangalia și despre
Lucian Nichita, angajat al Șantierului Naval DMHI.

Situația nu este prea clară, în condițiile în care, până acum,
doar consilierul Cristian Drăgan și-a dat demisia din partid,
în timp ce Leo Tănase a părăsit barca liberală doar la nivel
declarativ, întrucât la ședința de îndată de ieri nu doar că a
participat, dar a și votat echilibrarea bugetului local.

Informația  privind  desemnarea  celor  doi  înlocuitori  ne-a
parvenit pe surse, întrucât PNL Mangalia nu crede în materiale
de  presă,  cu  toate  că,  slavă  Domnului,  nu  duce  lipsă  de
specialiști în (non) comunicare.
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SC RAJA SA a demarat campania
de verificare si înlocuire a
contorilor la asociațiile de
locatari/proprietari
26 februarie 2016 11:21
În ultima perioadă, SC RAJA SA a efectuat o amplă acțiune de
verificare a abonaților, indiferent de statutul juridic al
acestora  (gospodării  individuale,  agenți  economici  sau
asociații de locatari/proprietari). În unele cazuri, în urma
verificărilor  efectuate  la  nivelul  blocurilor,  s-au  găsit
contoare  cu  verificarea  metrologică  expirată,  toate  aceste
aparate de măsură înregistrând eronat consumul de apă.

Având în vedere aceste aspecte, la nivelul SC RAJA SA s-a luat
decizia  demarării  unei  ample  campanii  de  înlocuire  a
contorilor de la nivelul asocițiilor de locatari/proprietari,
realizată din fonduri proprii. Astfel, începând de mâine, 25
februarie  2016,  echipele  Corpului  de  Control  împreună  cu
inspectorii constatatori din cadrul SC RAJA SA Constanța au
demarat acțiunea de verificare și înlocuire a contorilor de la
nivelul blocurilor – asociațiilor de locatari/proprietari din
municicipiul Constanța. Toți contorii ce vor fi montați sunt
de clasă de precizie C și au buletin de verificare metrologică
cu  valabilitate  pentru  o  perioadă  de  șapte  ani.  Pe  lângă
verificarea  și  înlocuirea  apometrelor,  echipele  mixte
efectuează și o sigilare a a aparatelor de măsură, cu sigilii
înseriate, al căror număr unic va fi trecut în baza de date a
consumatorilor.  Acțiunea  a  fost  demarată  pe  municipiul
Constanța,  urmând  ca  din  luna  aprilie  să  fie  extinsă  la
nivelul întregului județ.

Pentru derularea acestei campanii în bune condiții, facem un
apel  către  toți  reprezentanții  asociațiilor  să  ne  asigure
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accesul la căminul de branșament și să ne pună la dispoziție
toate informațiile legate de rețeaua interioară a imobilelor
deservite de noile aparate de măsură.

Târg  de  mărţişoare  la
Pecineaga
26 februarie 2016 11:21
Joi, 25.02.2016, începând cu ora 12.00, vă invităm la Târgul
de marţişoare ce va avea loc la Căminul Cultural din comuna
Pecineaga.

Târgul are loc în cadrul proiectului educaţional local „DE LA
ZIUA RECOLTEI PÂNĂ LA ÎNĂLŢARE”. Preşcolarii şi elevii Şcolii
Gimnaziale nr.1, Pecineaga v-au pregătit mărtişoare variate şi
frumoase confecţionate chiar de ei înşişi.

Fie că le veţi lua de drag, pentru a le purta, fie că le veţi
dărui, fie credeţi că vă vor aduce noroc sau că vă vor feri de
rele, veţi avea de unde alege .

Anunţ RAJA
26 februarie 2016 11:21
 

Noaptrea  trecută,  în  intervalul  21,00  –  06,00,  pentru
executarea unor lucrări de remediere a unei avarii în orașul
Cernavodă,  SC RAJA SA a sistat furnizarea apei potabile în
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mai multe zone ale orașului. În urma decopertării conductei cu
diametrul de 600 mm din Cernavodă, s-a constatat necesitatea
înlocuirii unui tronson pe o lungime de aproximativ 2 metri,
dar  și  schimbarea  vanei  din  zona  de  îmbinare  cu  conducta
principală de alimentare cu apă pentru zona cartierului Trust.
Din aceste motive, oprirea de apa din Cernavodă se prelungește
și în cursul acestei zile – 24 februarie 2016, până în jurul
orei 15,00. În continuare sunt afectați de lipsa apei potabile
consumatorii din cartierul Trust și cei de pe străzile Unirii,
Nicolae  Bălcescu,  Nicolae  Titulescu,  Mircea  cel  Bătrân,
Răsăritului, Mihai Eminescu, Vasile Alecsandri, Ovidiu, Miron
Costin, Dacia, Saligny, Seimeni, Gheorghe Asachi, Ion Creangă,
N. Grigorescu, Cazărmii, Canalului, Portului și Octav Băncilă.

Ne cerem scuze față de abonații afectați și îi asigurăm că
echipele care execută lucrările vor face tot posibilul pentru
finalizarea  intervențiilor  și  reluarea  furnizării  apei
potabile în cel mai scurt timp.

 

 

Obiceiuri  şi  tradiţii
străvechi de Dragobete
26 februarie 2016 11:21
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Pe  24  februarie  se  celebrează
Dragobetele,  sărbătoarea  iubirii
la  români.  Ziua  lui  Dragobete,
zeul tinereţii, al veseliei şi al
iubirii  are  origini  străvechi.
Dragobete este un personaj preluat
de la vechii daci şi transformat
ulterior  într-un  protector  al

tinerilor şi patron al iubirii. Urmând firul anumitor legende
populare, se pare că Dragobete (numit şi “Cap de primăvară”,
“Năvalnicul” sau “Logodnicul Păsărilor”) nu era nimeni altul
decât  fiul  babei  Dochia,  un  flăcău  extrem  de  chipeş  şi
iubăreţ, care seducea femeile ce îi ieşeau în cale. Dragobete
a rămas însă până în ziua de astăzi ca simbolul suprem al
dragostei autohtone.

Obiceiuri şi tradiţii străvechi de sărbătoarea Dragobetelui

Sărbătoarea  Dragobetelui  are  o  simbolistică  bogată  şi
interesantă.  Dragobetele  îngemănează  în  esenţă  sa  atât
începutul, cât şi sfârşitul – începutul unui nou anotimp şi al
reînsufleţirii  naturii,  sfârşitul  desfătărilor  lumeşti  căci
începe Postul Sfânt al Paştelui.

“Dragobetele săruta fetele”

În vremuri de demult (în anumite zone chiar şi astăzi!), în
această zi de mare sărbătoare, tinerii îmbrăcaţi în straie
frumoase, cuvincioase obişnuiau să se strângă în păduri şi să
culeagă în buchetele cele dintâi flori ale primăverii. Culesul
florilor se continua cu voie bună şi cântece, cu un fel de joc
numit “zburătorit”. La ceasul prânzului, fetele porneau în
fugă  către  sat,  iar  băieţii  le  fugăreau,  încercând  să  le
prindă şi să le dea un sărutat. Dacă băiatul îi era drag
fetei, aceasta se lăsa prinsă, ulterior având loc şi sărutul
considerat echivalent al logodnei şi al începutului iubirii
între cei doi. Înspre seara, logodna urma să fie anunţată
comunităţii satului şi membrilor familiei. Cei care participau
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la  sărbătoare,  respectând  tradiţia,  erau  consideraţi  a  fi
binecuvântaţi în acel an. Ei vor avea parte de belşug, fiind
feriţi  în  schimb  de  boli  şi  febră.  Conform  anumitor
superstiţii din bătrâni, cei care nu sărbătoreau această zi
erau pedepsiţi să nu poată iubi în acel an. Acest obicei a dat
naştere  celebrei  strigături  sau  ameninţări  glumeţe
“Dragobetele  săruta  fetele  !”.

Dacă vremea era mohorâtă în această zi, dacă era foarte frig,
ploua sau ningea, tinerii se strângeau într-o casă “să facă de
Dragobete”, să petreacă, să lege prietenii, să se ţină de
jocuri şi ghiduşii. În anumite zone, fetele tinere obişnuiau
să  arunce  acuzaţii  pentru  farmecele  de  urâciune  făcute
împotriva rivalelor în iubire. De asemenea, tinerii flăcăi îşi
crestau  uşor  braţul  în  forma  unei  cruci  şi  îşi  atingeau
tăieturile rostind jurământul de a rămâne pe viaţa fraţi de
sânge.

Cu ocazia acestei zile, bătrânii satului acordau o îngrijire
specială animalelor din ogradă, dar şi păsărilor. Bătrânii
credeau că în această zi păsările îşi aleg perechea pe viaţă
şi se urnesc în construirea cuiburilor. La sfârşit de iarnă şi
început de primăvară, Dragobete oficia nunţirea păsărilor în
cer. Sacrificarea animalelor este interzisă în această zi. În
rostul  împerecherii  păsărilor  nu  ai  voie  să  intervii,  se
crede…

În anumite zone ale ţării, în această zi, tinerii îşi unesc
destinele prin logodnă, promiţându-şi credinţa şi iubire.

Superstiţii şi credinţe populare de Dragobete

În  vremuri  de  demult  exista  obiceiul  ca  fetele  tinere
necăsătorite  să  strângă  zăpada  rămasă  pe  alocuri,  zăpada
cunoscută drept “zăpada zânelor”. Apa rezultată prin topire
era considerată ca având proprietăţi magice în iubire şi în
descântecele  de  iubire,  dar  şi  în  ritualurile  de
înfrumuseţare. Se credea că această zăpadă s-a născut din



surâsul zânelor. Fetele îşi clăteau chipul cu această apă
pentru  a  deveni  la  fel  de  frumoase  şi  atrăgătoare  ca  şi
zânele.

În această zi, fetele trebuie să se întâlnească cu persoane de
sex masculin. Altfel nu vor avea deloc parte de iubire de-a
lungul întregului an… Totodată, în sate se credea că fetele
care ating un bărbat dintr-un sat învecinat vor fi drăgăstoase
tot timpul anului.

În  anumite  sate  uitate  ale  României,  din  pământ  se  scot
rădăcini de spânz pe care oamenii le folosesc ulterior drept
leac pentru vindecarea anumitor boli.

Este obligatoriu ca în această zi bărbaţii să se afle în
relaţii cordiale cu persoanele de sex feminin. Bărbaţii nu au
voie să necăjească femeile şi nici să se angajeze în gâlcevi
căci astfel îi aştepta o primăvară cu ghinion şi un an deloc
prielnic. Atât băieţii, cât şi fetele au datoria de a se
veseli în această zi pentru a avea parte de iubire întreg
anul.

Dacă vor ca iubirea să rămână vie de-a lungul întregului an,
tinerii care formează un cuplu trebuie să se sărute în această
zi.

Lucrările  câmpului,  ţesutul,  cusutul,  treburile  grele  ale
gospodăriei  nu  sunt  permise  în  această  zi.  În  schimb,
curăţenia este permisă, fiind considerată aducătoare de spor
şi prospeţime.

Nu ai voie să plângi de Dragobete

Nu  ai  voie  să  plângi  în  ziua  de  Dragobete.  Se  spune  că
lacrimile care curg în această zi sunt aducătoare de necazuri
şi supărări în lunile care vor urma.

 Fetele tinere îşi pun busuioc sub pernă

În unele zone ale ţării, ajunul Dragobetelor este asemănător



ca simbolistica noptii de Bobotează. Fetele tinere, curioase
să îşi afle ursitul, îşi pun busuioc sfinţit sub pernă, având
credinţa  că  Dragobetele  le  va  ajuta  să  găsească  iubirea
adevărată.

 (ziarulunirea.ro)

Primăria  Mangalia:  „Cele  40
de  hectare  câştigate  de
Limanu  nu  se  află  sub
Şantierul Naval”
26 februarie 2016 11:21
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alia  a  pierdut  o  bucată  din  teritoriul  pe  care  se  află
Şantierul  Naval  Daewoo  s-a  răspândit  cu  repeziciune  în
întreaga mass-media, „Ediţia de Sud” fiind primul ziar care
anunţa  victoria  comunei  Limanu  în  procesul  de  grăniţuire
declanşat, în 2013, de Prefectul Constanţei.
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Potrivit  secretarului  Primăriei  Mangalia,  Petrina  Boiţă,
întreg  procesul  a  început  în  momentul  în  care,  în  2012,
fiecare dintre reprezentanţii celor două localităţi au refuzat
să semneze linia de graniţă. „Din acest motiv, prefectul a
formulat o acţiune în instanţa de judecată, având ca obiect
stabilirea liniei de hotar dintre cele două UAT-uri. Aşa se
face că, de atunci, ne-am judecat cu toate armele legale pe
care le-am avut la dispoziţie. Ne-am prezentat la fiecare
termen de judecat, am contestat, în mod constant, raportul de
expertiză pentru că expertul judiciar nu ne-a spus, concret,
care este limita de graniţă: cea susţinută de Mangalia sau cea
susţinută de Limanu”, afirmă Petrina Boiţă.

La  dosar,  mai  spune  secretarul  primăriei,  au  mai  fost
prezentate certificatul de atestare a dreptului de proprietate
din care rezultă că 160 de hectare, teritorul Şantierului
Naval Daewoo, aparţin UAT Mangalia, alături de toate adresele
care au venit de la instituţia Statului, în momentul în care
s-a emis certificatul de atestare a dreptului de proprietate
(titlul de proprietate al şantierului din care rezultă că
toate instituţiile statului au achiesat la ideea că şantierul
aparţine oraşului), dar şi de Hotărârea 33/2000, având ca
obiect aprobarea PUG-ului Mangaliei, act administrativ care
stabileşte definitiv, graniţele municipiului.

Însă,  adaugă  Petrina  Boiţă,  “deşi  am  făcut  toate  aceste
apărări, instanţa conchide, după multe pronunţări, că admite
acţiunea Prefecturii. În tot acest dosar, Limanu s-a apărat cu
o singură probă: Decretul nr. 232/1982, prin care Consiliul de
Miniştri de la acel moment stabileşte că, de pe teritoriul
Mangaliei  au  fost  preluate  23  de  hectare,  în  vederea
prelungirii Şantierului Naval. În concluzie, moral şi istoric
nu vrem să pierdem aceste teritorii. Dar trebuie să menţionez
faptul că acestea sunt suprafeţe de teren pe care nu se află
Şantierul Naval Daewoo Mangalia. Vorbim despre o porţiune de
dune de nisip, formate în urma retragerii mării, alături de 23
de  hectare  ce  figurează  sub  denumirea  de  doc  uscat,  de



reparaţii nave. Tot ce se află pe această suprafaţă de teren,
toate  clădirile,  în  conformitate  cu  Legea  227/2015,  sunt
percepute a fi cu afectaţie special şi sunt scutite de taxe şi
impozite.  Prin  urmare,  Primăria  Mangalia  nu  a  pierdut
şantierul, pentru că terenul pe care se află unitatea nu face
obiectul dosarului din instanţă”.

Reamintim cititorilor că, pe 16 februarie a.c., Tribunalul
Constanţa, Secţia de contencios administrativ şi fiscal, a
admis acţiunea promovată de reclamantul Prefectul Judeţului
Constanţa, în contradictoriu cu pârâţii Oficiu de Cadastru şi
Publicitate  Imobiliară  Constanţa,  municipiul  Mangalia  şi
primarul  Municipiului  Mangalia,  comuna  Limanu  şi  primarul
comunei Limanu.

Imediat după decizia instanţei, primarul Nicolae Iustin Urdea
ne declara, în exclusivitate că acesta este un act de dreptate
pentru cetăţenii comunei, care ridică stigmatul de pe fruntea
acestora, dar şi care va aduce sume substanţiale bugetului
local de la Limanu.

Bugetul  local,  reechilibrat
în şedinţă de îndată
26 februarie 2016 11:21
Votul pentru bugetul local de venituri şi cheltuieli a fost
reluat astăzi, într-o şedinţă de îndată, convocată de un grup
de  opt  consilieri  locali.  La  propunerea  Mihaelei  Ariciu,
pentru  a  uşura  adoptarea  bugetului  s-a  propus  o  soluţie
imediată: au fost „tăiaţi“ 470.000 de lei de la capitolul
„Asfaltări“ – ADPP, urmând ca suma să fie cuprinsă într-o
viitoare rectificare bugetară.
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„Putem reechilibra, astfel, bugetul local şi nu mai trebuie să
reluăm fiecare amendament în parte. Suma de 470.000 de lei nu
a fost citită în şedinţa în care am aprobat bugetul şi nici nu
figurează  în  procesul  verbal.  Prin  eliminarea  sa  de  la
„Asfaltări“  putem  avea  un  buget  echilibrat“,  a  declarat
Mihaela Ariciu.

Toţi consilierii locali prezenţi la şedinţă au fost de acord
cu această propunere, iar reechilibrarea bugetară a trecut, în
unanimitate,  de  votul  aleşilor.  Au  mai  fost  aprobate,
totodată,  modificarea  organigramei  primăriei,  care  a  fost
suplimentată cu un post de şofer pentru microbuzele şcolare,
dar  şi  indicatorii  tehnico-economici  privind  mansardarea
Şcolii „Gala Galaction“.

ISU  atenţionează:
Principalele hazarde care se
pot  manifesta  pe  teritoriul
judeţului Constanţa
26 februarie 2016 11:21
Omul trăieşte permanent într-un mediu în care este expus unei
mari  diversităţi  de  situaţii  mai  mult  sau  mai  puţin
periculoase, generate de numeroşi factori.      Manifestările
extreme  ale  fenomenelor  naturale,  cum  sunt  cutremurele
puternice,  furtunile,  inundaţiile,  la  care  se  adaugă
accidentele tehnologice, pot să aibă influenţă directă asupra
vieţii fiecărei persoane şi asupra societăţii în ansamblu. Ca
integratori ai sistemului naţional pentru situaţii de urgenţă,
Inspectoratul  pentru  Situaţii  de  Urgenţă  „Dobrogea”  al
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judeţului  Constanţa  asigură,  în  zona  de  competenţă,
coordonarea unitară, îndrumarea şi controlul activităţilor de
prevenire atât pe timpul stării de normalitate, cât şi în
situaţii de urgenţă, după caz. Activitatea de prevenire are ca
obiectiv fundamental cunoaşterea caracteristicilor şi formelor
de manifestare a riscurilor, realizarea, în timp scurt, în mod
organizat şi printr-o concepţie unică, a măsurilor necesare,
credibile, realiste şi adecvate de protecţie a populaţiei în
cazul apariţiei situaţiilor de urgenţă, în scopul eliminării
sau  limitării  pierderilor  de  vieţi  omeneşti,  valorilor
materiale şi protecţia mediului.                       Având
in vedere dispunerea geografica si amploarea dezvoltării sale
economice,  judeţul  Constanta  este  expus  majoritarii
categoriilor  de  hazarde  care  se  pot  produce,  astfel:

Inundaţii   Reţeaua hidrografică de pe teritoriul judeţului
Constanţa poate determina la un moment dat inundaţii de mari
proporţii, datorită ploilor abundente determinând creşteri de
nivel pe fluviul Dunărea şi pe cursurile de apă interioare ale
judeţului; Predispuse la inundaţii sunt zonele din arealul
localităţilor  Ostrov,  Băneasa,  Rasova,  Seimeni,  Cogealac,
Topalu, Hârşova etc.

Alunecări/prăbuşiri de teren   Zonele de risc unde pot apărea
alunecări de teren sunt localităţile dispuse pe malul Dunării,
astfel: Ghindăreşti, Topalu, Capidava, Dunărea, Seimenii Mici,
Cochirleni, Rasova, Dunăreni, Viile.

Cutremure de pământ   Deşi judeţul Constanţa se găseşte situat
într-o zonă cu o mai slabă activitate seismică, nu trebuie
neglijat faptul că ne aflăm la mai puţin de 300 km de zona
Vrancea, iar un cutremur major produs în acea zonă poate avea
implicaţii imprevizibile.

Accident nuclear   În caz de accident nuclear, la C.N.E.
Cernavodă, cu depăşirea barierei de protecţie a anvelopei se
pot elibera şi dispersa în mediu produşi de fisiune sub formă
gazoasă, lichidă sau solidă. Produşii radioactivi gazoşi şi



sub formă de aerosoli se pot răspândi pe o suprafaţă mare,
astfel  încât  în  cazul  unui  accident  nuclear  major  se  pot
depăşi  „Nivelurile  de  intervenţie  asociate  măsurilor  de
protecţie”. Radioactivitatea poate depăşi normele admise atât
din punct de vedere al expunerii externe la radiaţii emise de
radionuclizii prezenţi în nor sau depuşi pe sol cât şi din
punct de vedere al expunerii

interne  prin  inhalare  şi  consumul  apei  şi  alimentelor
contaminate,  prezentând  un  pericol  deosebit  izotopii
radioactivi ai iodului, stronţiului, cesiului precum şi ai
gazelor nobile.

Accidente pe timpul transportului substanţelor şi deşeurilor
periculoase   Accidentele pe timpul transportului de substanţe
periculoase  se  pot  produce,  în  special,  pe  magistrala
feroviară  Constanţa  –  Feteşti  şi  pe  magistralele  rutiere
Constanţa  –  Cernavodă,  Constanţa  –  Hârşova,  Constanţa  –
Mangalia, Constanţa – Tulcea, Constanţa – Ostrov, pe canalul
Dunăre – Marea Neagră şi în portul Constanţa.

Incendii de mari proporţii   Acestea se pot produce în mod
deosebit în zona danelor petroliere din Portul Constanţa, în
zonele  împădurite  ale  judeţului,  în  zonele  cultivate  cu
păioase, precum şi pe platformele de prelucrare şi depozitare
a produselor petroliere din Constanţa şi Midia.

Poluări  accidentale  (aer,  apă,  sol,  subsol)    Poluările
accidentale sunt considerate hazarde ale căror cauze sunt de
natură antropogenă (numai în rare situaţii putând avea şi
cauze naturale). În judeţul Constanţa, în perioada ultimilor
10 ani, nu s-au produs poluări de mare amploare, care să
provoace dezastre ecologice.



Cristian  Radu:  „Consilierii
sunt nişte viermi, angrenaţi
într-o  grupare  mafiotă!”.
Vezi  filmul  integral  al
scandalului  de  ieri  din
primărie!
26 februarie 2016 11:21
Trei consilieri locali din 17: atâţi au reuşit să ajungă la
şedinţa de îndată convocată de primarul Cristian Radu, ce a
avut,  pe  ordinea  de  zi,  două  puncte:  rectificarea
dezechilibrului  bugetului  de  venituri  şi  cheltuieli  al
municipiului, ca urmare a amendamentelor votate de Consiliul
Local pe 15 februarie – dar care nu corespund, spun angajaţii
primăriei, cu mailul ulterior primit de Direcţia Economică din
partea celor ce au formulat amendamentele – şi modificarea
organigramei  primăriei,  prin  angajarea  unui  şofer  pentru
microbuzele şcolare.

Lipsa  de  cvorum  pentru  această  şedinţă  a  declanşat  furia
edilului Cristian Radu. Mai mult, cu câteva zeci de minute
înainte  de  ora  la  care  a  fost  convocată  întâlnirea
consilierilor,  acesta  a  avut  o  altercaţie  cu  cei  trei
consilieri  locali  ce  fac  parte  din  comisia  desemnată  să
verifice  contractele  juridice  ale  Primăriei,  ADPP-ului  şi
Goldterm-ului.

Cristian  Radu  i-a  acuzat  pe  aceştia  că  fac  parte  dintr-o
grupare mafiotă, care nu îşi urmăreşte decât propriul interes.
“Sunt nişte viermi şi nu îi jignesc cu nimic, îi alint acum.
În momentul în care vii pe poziţii de forţă şi băut şi filmezi
şi la ora 4.00 nu vii la şedinţa de consiliu, nu pot crede
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decât  că  sunt  angrenaţi  într-o  grupare  mafiotă.  Trebuie
eliminaţi  aceşti  indivizi  din  viaţa  publică.  Nu  vin  în
Consiliul Local decât să îşi protejeze afacerile. Mulţi şi-au
luat terenuri de la primărie pe zece lei şi le închiriază pe
sute de mii de euro. Sunt disperaţi mulţi dintre ei. Ne-au
şantajat  că,  dacă  nu  deblocăm  acele  terenuri,  vor  bloca
oraşul”, a spus, tot aşteptând apariţia la şedinţă, a celor 14
consilieri lipsă, primarul Cristian Radu.

Primarul a mai spus că nu exlude posibilitatea ca anumiţi
consilieri să aibă la ei şi un pistol sau un cuţit, mai ales
că, “pe bloguri” ar fi fost ameninţat cu moartea: “Dar nu mă
sperii eu, nu e prima oară când sunt ameninţat”, a conchis
edilul.

Vă prezentăm, mai jos, altercaţia dintre primarul Cristian
Radu  şi  cei  trei  consilieri  locali,  cu  precizarea  că  vom
reveni  cu  punctul  de  vedere  al  membrilor  comisiei  ce  a
solicitat situaţia contractelor juridice din primărie:

https://youtu.be/NT8HGD57dpQ

Rezultate  excelente  ale
sportivilor  constănţeni  la
Cupa României la Kung Fu
26 februarie 2016 11:21
Duminică 21.02.2016 la Sala de Judo din Complexul Sportiv
Polivalent din Galaţi,  s-a desfăşurat ediţia anului 2016 a
Cupei României la Kung-Fu, la probele de „Tuishou” şi „Total-
Contact Fighting” la individual, feminin şi masculin.

https://editiadesud.ro/rezultate-excelente-ale-sportivilor-constanteni-la-cupa-romaniei-la-kung-fu/
https://editiadesud.ro/rezultate-excelente-ale-sportivilor-constanteni-la-cupa-romaniei-la-kung-fu/
https://editiadesud.ro/rezultate-excelente-ale-sportivilor-constanteni-la-cupa-romaniei-la-kung-fu/


Sportivii constănţeni au obţinut următoarele rezultate:

-BUDEANU FLORIN IONUŢ,  de la CS „Wushu Maxx” Mangalia, locul
I, la „Total-Contact Fighting”, seniori, +85 kg.

-ISTRATE ALEXANDRU, de la CSU NEPTUN CONSTANTA, locul III la
„Tuishou”, seniori, open.

-SAVIOLI LEONARDO, CS NOUA GENERATIE MANGALIA, locul I la
„Tuishou”, juniori, open.

-BOCAI TUDOR, CS MAREA NEAGRA CONSTANTA, locul I la „Tuishou”,
cadeţi, open.

-BOCAI VLAD, CS MAREA NEAGRA CONSTANTA, locul I la „Tuishou”,
minicadeţi 12-13 ani, -45 kg.

-BACILĂ  NICOLETA,  CS  MAREA  NEAGRA  CONSTANTA,  locul  II  la
„Tuishou”, minicadeţi 12-13 ani, -50 kg.

-SANDU ROBERT GABRIEL, CS NOUA GENERATIE MANGALIA, locul II la
„Tuishou”, minicadeţi 12-13 ani, +50 kg.

-SAVIOLI  GIOVANI,  CS  NOUA  GENERATIE  MANGALIA,  locul  I  la
„Tuishou”, copii 10-11 ani, -45 kg.

-CHARCOVSCHI  PAUL,  CS  MAREA  NEAGRA  CONSTANTA,  locul  I  la
„Tuishou”, copii 10-11 ani, +45 kg.

-APETRE MARCO GABRIEL, CS MAREA NEAGRA CONSTANTA, locul I la
„Tuishou”, copii 8-9 ani, -30 kg.

-PELINARU MARIUS ANDREI, CS MAREA NEAGRA CONSTANTA, locul III
la „Tuishou”, copii 8-9 ani, -40 kg.

-FECHET RADU, CS MAREA NEAGRA CONSTANTA, locul I la „Tuishou”,
copii 6-7 ani, -20 kg.

<Sportivii constănţeni s-au impus la multe dintre categoriile
la care au participat, au avut o evoluţie bună şi sperăm ca în
continuare aceştia să se antreneze şi aducă mai multe medalii.



Următorul  concurs  de  Kung-Fu  se  va  desfăşura  duminică
28.02.2016,  la  Sala  de  Jocuri  Sportive  din  Complexul
„Flămînda”  din  Constanţa.

Felicitări tuturor sportivilor!>

 

PREŞEDINTE

 

ŞEF LUC. DR. IORDĂNOAIA FLORIN

              6 Duan Kung-Fu

Trei  consilieri  locali,
prezenţi  la  şedinţa  de
îndată!
26 februarie 2016 11:21
Convocată în cursul zilei de astăzi, şedinţa de îndată în
cadrul căreia urma să fie reluat la vot bugetul de venituri şi
cheltuieli  al  primăriei,  dar  şi  modificarea  organigramei
instituţiei publice, nu a putut fi susţinută, din lipsă de
cvorum. Au fost prezenţi în sală doar trei aleşi locali: prof.
Gheorghe Mazâlu, Mihaela Ariciu şi Sorin Andrei.

Bugetul  local  urma  să  fie  repus  pe  tapet,  afirmă
reprezentanţii primăriei, din cauza faptului că amendamentele
aduse  la  proiectul  iniţial  şi  votate  acum  câteva  zile  de
majoritatea consilierilor nu s-au regăsit, cu exactitate, pe
mailul  trimis  de  către  iniţiatori  angajaţilor  Direcţiei
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Economice.

Soluţii  pentru  „Gala
Galaction”:  mansardarea
unităţii şi construirea unui
campus şcolar!
26 februarie 2016 11:21

O  soluţie  de  avarie  a  fost
adoptată,  în  cadrul  celei  mai
recente  întâlniri  dintre
părinţii Şcolii „Gala Galaction”
şi administraţia publică locală
de  la  Mangalia.  Până  la
accesarea  unui  proiect  cu

fonduri europene pentru construirea, din temelii a unui campus
şcolar în localitate, ce va rezolva situaţia numărului mare de
elevi care doresc să înveţe la această unitate, primăria a
acceptat, oficial, să dea mână liberă conducerii de la „Gala
Galaction”  să  demareze  procedurile  de  achiziţie  pentru
contractarea unui constructor ce va mansarda corpul de clădire
de  la  Sens.  Potrivit  primarului  Cristian  Radu,  angajaţii
instituţiei  pe  care  o  conduce,  la  solicitarea  conducerii
şcolii,  se  vor  “muta”  la  Gala  Galaction  pentru  a  grăbi
procedurile de licitaţie.

Circa 100 de părinţi au fost prezenţi la întâlnirea de la Club
Nautic organizată de primărie, având drept subiect spinoasa
problemă a mansardării unităţii. Reamintim că Şcoala “Gala
Galaction”, una dintre cele mai renumite unităţi de învăţământ
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din judeţ, este şi printre foarte puţinele din ţară unde se
învaţă  în  două  schimburi,  de  la  7.30  şi  până  la  18.30.
Totodată, şcoala este unică şi prin vechimea corpurilor de
clădire în care elevii şi cadrele didactice îşi desfăşoară
activitatea, unele dintre acestea fiind atât de perimate încât
bucăţi  din  tencuială  s-au  desprins,  recent,  accidentând
elevii.

În  cadrul  celei  mai  recente  şedinţe  a  Consiliului  Local,
aleşii au efectuat o modificare a bugetului pe anul 2016,
fiind de acord cu mansardarea coprului de clădire de la sensul
giratoriu, astfel încât micuţii de clasele 0-IV să nu mai fie
vitregiţi şi să înveţe doar de dimineaţă.

Potrivit  Rodicăi  Rîpianu,  consilier  în  cadrul  Primăriei
Mangalia,  mansardarea  nu  va  rezolva  definitiv  problema
învăţatului în două schimburi: “Din analiza pe care am făcut-o
asupra proiectului ce ne-a fost înmânat de conducerea şcolii
şi din discuţiile purtate cu proiectantul, rezultă că vor fi
înfiinţate, prin mansardare, 14 clase de studiu. Însă, din
ceea ce am văzut, anul şcolar viitor vor fi, ca şi anul
acesta, tot 16 clase de elevi, astfel că numărul de 14 este
tot insuficient”, a arătat Rodica Rîpianu.

Edilul  Cristian  Radu  a  reamintit  faptul  că,  foarte  mulţi
părinţi, indiferent de zonele în care locuiesc, optează pentru
o anumită şcoală, în defavoarea celor din preajma locuinţelor:
„În  ciuda  demersurilor  pe  care  le-am  făcut,  Şcoala  de  la
Neptun, una dintre cele mai bine dotate, a fost închisă. Timp
în  care  avem  şcoli  suprapopulate,  unde  elevii  trebuie  să
înveţe în două schimburi”, a arătat primarul Radu.

Atât părinţii, cât şi cadrele didactice au replicat că, dacă
au  ales  Şcoala  “Gala  Galaction”,  au  făcut-o  cu  un  anumit
motiv: “Personal, mi-am transferat copilul aici de la o altă
şcoală,  tocmai  pentru  că,  la  “Gala  Galaction”,  am  găsit
disciplina pe care mi-o doream pentru el. Şcoala de la care am
plecat  era  foarte  bine  dotată,  încăpătoare,  dar  nu  avea



disciplină. Este meritul cadrelor didactice de aici că ştiu să
atragă elevii”, a arătat unul dintre părinţi. La rândul lor,
cadrele didactice au reamintit că şcoala are unele dintre cele
mai bune rezultate la învăţătură şi la olimpiadele şcolare din
întreg judeţul. Deci, un alt motiv pentru care elevii aleg
unitatea de învăţământ, deşi condiţiile în care studiază sunt
destul  de  grele,  este  performanţa  învăţătorilor  şi
profesorilor.

Concluzia discuţiilor a fost una clară: părinţi şi profesori,
deopotrivă, au fost de acord ca mansardarea unităţii de la
sensul giratoriu să înceapă imediat, urmând ca primăria să
facă toate demersurile, pe viitor, pentru a accesa fonduri
structurale  în  vederea  construirii  unui  campus  şcolar.  În
cazul în care lucrările de mansardare vor dura mai mult decât
prevede proiectul, iar actul şcolar ar fi deranjat din cauza
acestora, părinţii au declarat că ar fi de acord ca, temporar,
copiii să studieze în alte incinte, cum ar fi, de exemplu,
Şcoala de la Neptun, care, în acest moment, este cu lacătul pe
uşă.

MobilitatE+  la  Școala
Gimnazială „Gala Galaction”
26 februarie 2016 11:21
În  perioada  19-21  februarie,  Şcoala  Gimnazială  „Gala
Galaction” găzduieşte cursul de MobilitatE+ (curs de formare
pentru scrierea proiectelor europene) de mobilitate, domeniul
tineret,  organizat  de  ANPCDEFP;  prin  Reţeaua  de  formatori
Erasmus+.

Cursurile  sunt  susţinute  de  formatorii  Marian  Ancuţa  şi
Luciana Bold-Popescu. Acest tip de proiecte îi implică atât pe
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cei care sunt beneficiarii finali ai procesului de învăţare
(studenţi,  elevi  –  filieră  tehnologică  sau  vocațională  și
postliceal – tineri, voluntari etc.) cât şi profesioniştii din
domeniile  educaţie,  formare  şi  tineret  care  facilitează
procesul  de  învăţare  (profesori,  formatori,  lucrători  de
tineret, personal de conducere sau administiv etc).

Cursul  se  adresează  persoanelor  care  doresc  să  dezvolte
proiecte  de  mobilitate  ERASMUS+  în  organizația/instituția
reprezentată cu impact la nivel organizațional și comunita,
celor care au o poziție în organizație/instituție care le
permite  să  înțeleagă  nevoile  de  dezvoltare  ale  acesteia,
nevoile de învățare ale membrilor și beneficiarilor și modul
în care un proiect Erasmus+ poate răspunde acestor nevoi, care
au  autoritatea  și  capacitatea  de  a  valorifica  în
organizație/instituție  competențele  dobândite  la  curs  prin
scrierea și implementarea unui proiect Erasmus şi care pot să
își asume participarea la toate cele 3 zile de curs și sunt
dispuși să completeze integral formularele de candidatură şi
de evaluare acordând seriozitate și timp fiecărui câmp.

Participanții la acest eveniment de formare prin programul
european  Erasmus+,  au  fost  selectați  pe  baza  aplicațiilor
proprii,  evaluate  și  ierarhizate  de  către  reprezentanții
ANPCDEFP România.

NU se percepe taxa pentru participarea la curs.

 

 

 



Cupa României la Kung-Fu
26 februarie 2016 11:21
Duminică 21.02.2016 la Sala de Judo din Complexul Sportiv
Polivalent din Galaţi,  se va desfăşura ediţia anului 2016 a
Cupei României la Kung-Fu, la probele de „Tuishou” şi „Total-
Contact  Fighting”  la  individual,  feminin  şi  masculin.
Categoriile de vîrstă încep de la 6-13 ani, cadeţi, juniori şi
seniori.

La Cupă vor participa sportivi din cluburile sportive afiliate
Federaţia Române de Arte Marţiale de Contact.

Din judeţul Constanţa vor participa sportivi de la următoarele
cluburi:

-CSU „Neptun” Constanţa, preşedinte Cornel Panait.

-CS „Marea Neagră” Constanta, preşedinte Florin Iordănoaia.

-CS „Noua Generaţie” Mangalia, preşedinte Ciprian Broască.

-CS „Wushu Maxx” Mangalia, preşedinte Titi Vartolomei.

<Cu  participarea  la  Cupa  României  inaugurăm  sezonul
competiţional 2016, care sperăm să fie unul mult mai bun decît
cel al anului trecut. Sportivii noştri au început pregătirile
imediat după sărbătorile de iarnă şi doresc să cîştige cît mai
multe medalii anul acesta.

După  Cupa  României  va  urma  un  alt  concurs,  Cupa  „Extreme
Wind”,  la  28.02.2016  la  Constanţa.  Astfel  cei  mai  mulţi
sportivi vor participa într-o săptămînă la două concursuri,
care vor însemna 4 probe diferite.

În luna martie va fi organizat la Constanţa primul campionat
naţional,  cel  de  „Light-Fighting  Sanda”,  unde  sperăm  ca
sportivii să fie deja într-o formă foarte bună>
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